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Výroční zpráva o činnosti SDH Radslavice v roce 2021 

1. Zpráva o činnosti kolektivu mladých hasičů 
Sestavil: Jakub Janáček 

Vážení sestry, bratři, vážení hosté, Koronavirové omezení zasáhlo i rok 2021, které se opět dotklo 
mladých hasičů. Hra PLAMEN ročníku 2020-2021 začala netradičně přímo druhou jarní části 5.6. 
2021 v Hranicích a Soběchlebech. Kvůli omezení byly pouze tři disciplíny a to štafeta dvojic, štafeta 
4x60m v Hranicích a požární útok v Soběchlebech pro obě kategorie. Zde se v kategorii mladších 
zúčastnilo 17 družstev. Naši mladší žáci obsadili celkově 16. místo, vítězem v této kategorii byly 
Milotice nad Bečvou, druhé Hlinsko a třetí místo obsadili Partutovice. V kategorii starší se zúčastnilo 
celkem 22 družstev a naši starší žáci obsadili celkově 20. místo, vítězem kategorie starších se staly 
Milotice nad Bečvou, druhá Střítež nad Ludinou a třetí místo obsadili Paršovice. Z našeho okrsku se 
soutěže zúčastnily pouze Pavlovice, které v kategorii mladších obsadili 9. místo a v kategorii starších 
14. místo. 
Ve VC OSH Přerov 2021 proběhlo celkem 10 závodů. Ani v jedné kategorií jsme se nezúčastnili 
žádného závodu. Mohl za to nízký počet dětí v kolektivu. Celkovými vítězi v kategorii starších byla 
Střítež nad Ludinou, v kategorii mladších zvítězili Milotice nad Bečvou. 
V průběhu roku 2021 jsem se já a Jarmila Svozílková zúčastnili školení vedoucích mladých hasičů 
ve Stříteži nad Ludinou, které jsme úspěšně oba dokončili. Tímto školením jsme nahradili 
Svatopluka Libigra v jeho dlouholeté funkci vedoucího mladých hasičů, čímž mu tímto chci 
poděkovat za roky práce s mládeži ve sboru.  
Kvůli nízkému počtu dětí v kolektivu jsme se rozhodli pro nábor nových dětí, který proběhl 
12.9.2021 u nás v hasičárně. Zájem byl překvapivě vysoký hlavně v kategorii mladších, kdy 
k dnešnímu dni má kolektiv mladých hasičů celkově 20 aktivních členů. Od náboru probíhají 
pravidelné tréninky každý čtvrtek, ve kterých nám pomáhají David Černošek, Martin Janáček, Marek 
Hradil a další, tím jim chceme společně s Jarmilou poděkovat za spolupráci. Zároveň jsme zahájili 
nový ročník hry PLAMEN ročníku 2021-2022, kdy soutěž začala ještě v roce 2021 a to ZPV 2.10. 
v Přestavlkách. Zde se v kategorii mladších zúčastnilo 21 družstev. Naši mladí obsadili krásné 10. 
místo. V kategorii starších se zúčastnilo 29 družstev. Naši starší obsadili 17. místo. Soutěže se 
zúčastnil i Milan Vaculík jako rozhodčí na jedné z disciplín. 
Nyní se kolektiv připravuje na 2. kolo hry PLAMEN, které se koná 21.–22.5. 2022 opět v Hranicích 
a Soběchlebech a zároveň probíhá i příprava na účast ve VC OSH Přerov ročníku 2022. V průběhu 
zimní přípravy se uskutečnil nákup nových dresů pro kolektiv. Nezbývá než doufat, že situace se 
uklidnila a ustálila a vše proběhne v naprostém klidu a pohodě.   

 
2. Zpráva velitele sboru 

      Sestavil: Martin Kudrna 
Sestry a bratři, vážení hosté. Dovolte  mi, abych Vás seznámil s činností jednotky v uplynulém roce. 
Jednotka Radslavice je zařazena do kategorie JPO 3, je určena k zásahu jak v katastru vlastním, tak v 
katastru okolních obcí. Je také jednotkou předurčenou k zásahům u dopravních nehod. V současné 
době má 28 členů.  
Loňský rok byl opět jiný, než jsme byli zvyklí. Zase ovlivněn covidem. 
Členové jednotky loni absolvovali tyto školení, v lednu zaškolení strojníků na nový nosič kontejnerů 
Iveco. V únoru řidiči pravidelné školení od p. Ležáka, pilaři si zopakovali činnost s MP při ořezu 
stromů v ulici Slaměníkova. V červnu školení  jeřábník a vazač pro obsluhu jeřábu na vozidle Iveco. 
V září  já  školení rozhodčích v Hranicích + testy a školení vedoucích MH ve Stříteži Janáček J. a 
Svozílková J. V říjnu se konala odborná příprava ve vyprošťování u nás doma v Radslavicích. 
V listopadu IMZ vyprošťování na stanici HZS v Přerově. Velitelé se letos školili sami a to 
prostřednictvím elerningu. tj. kurz na počítači přes internet. V prosinci proběhla odborná příprava u 
nás v hasičárně na témata výjezd, OOP, radiové spojení a útočné vedení. 
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Naší tradiční soutěž RP, která měla termín 27.3.2021, jsme znovu zrušili, kvůli nepříznivé 
epidemiologické situaci. V neděli 4. června jsme uspořádali 20. ročník soutěže ručních stříkaček. Při 
absenci polských kamarádů z Chrzelic to nebyla soutěž mezinárodní. Přesto dorazilo 6 družstev. 
Nejlepšího výsledku dosáhli hasiči ze Zašové, druzí skončili hasiči z Hradčan a třetí z Prosenic. 
Taktéž byla vypsána soutěž v hasičském víceboji. Zde se přihlásilo 5 družstev. Vyhrálo družstvo 
Šišmy, druhé bylo družstvo pod názvem Vojta Laďa a třetí družstvo Anštajňata. 31. července jsme 
s koňkou na oplátku zavítali do obce Zašová, kde jsme se umístili na pátém místě.  Na konci 
prázdnin se uskutečnil Šišemský krtičák. Nepovedlo se nám obhájit vítězství z předchozího roku a 
skončili jsme na 4 místě.  18. září jsme s koňkou vyrazili do obce Úsobrno, kde se původně měla 
uskutečnit dálková doprava vody přes tři kraje. S přihlášenými 13 koňkami jsme alespoň nacvičili 
dálkovou dopravu vody pomocí koněk. V roce 2021 se nekonalo vodění medvěda. 
V loňském roce u nás houkalo celkem 15x, z toho bylo 5 dopravních nehod.                                                                                   
V únoru na silnici Sušice – Pavlovice, v červnu na silnici Kozlovice – Grymov, v srpnu na křižovatce 
u hospody v Sušicích, v září DN nahlášená jako autobus a osobním autem na silnici Prosenice -  
Osek, a v listopadu skončilo osobní vozidlo v Radslavickém potoce u silnice Radslavice  - Grymov.     
Jednotka zasahovala u 9 požárů. 2x na skládce NO v Hradčanech, jednou hořela tráva mezi Tučínem 
a Kozlovicemi. 3x byl hlášen požár nízké budovy – kůlna u RD v Želatovicích, koupelna RD v 
Oldřichově a kůlna v Grymově. Dva požáry se týkaly zemědělských budov. V srpnu to byl seník 
v areálu Agrasu Želatovice a v prosinci kůlna se stroji v Sušicích. Jako střídací a posilová jednostka 
jsme byly povilání k požáru výškové budovy obývané bezdomovci v Tovární ulici v Přerově. Na 
vlastní žádost byla jednotka nasazena u jedné ostatní mimořádné události. To byla pomoc obcím 
postiženým tornádem na jižní Moravě v okolí Moravské Nové Vsi. Zde jsme pomáhali s nosičem 
kontejnérů Iveco při odstraňování následků tornáda. Jednalo se o odvoz sutin na sládku. Tady jsme 
zasahovali celkem 4 dny. Vyraziliy jsme já, Martin Klar a Jakub Janáček. Ubytovaní jsme byli ve 
škole v Moravské Nové Vsi. Každé ráno po rozdělení jsme vyráželi na pomoc do konkrétního místa.  
K výčtu činnosti připočtěme také 1x dovoz vody pro firmu Firesta pod železný most před obcí 
Lýsky, čištění kanalizace Otovi Jurečkovi na ulici Sušická. Při cyklistickém závodě Mamut tour jsme 
v červnu pomáhali s regulací provozu. 
Abychom mohli používat naše vozidla, probíhala na nich údržba a opravy dle potřeb každého z nich. 
Postupně všechny prošly technickými prohlídkami. Ford transit navíc ještě opravou po nehodě, která 
se stala 29. 7.2021. Nehoda nebyla způsobena našim řidičem. Odnesly to jen plasty zadních dveří a 
levé zadní světlo. Opraveno bylo v měsíci srpnu. Suché obleky Agama byly poslány na opravu a 
tlakovou zkoušku v březnu.  V červnu byla zprovozněna elektrocentrála EC 7000, která je nyní 
zastavěna do nového vozidla CAS 20Scania. Toto vozidlo bylo vyrobeno firmou Kobit ze Slatiňan. 
Více o tomto vozidle řekne starosta sboru.  Do výbavy sboru přibyl tento materiál: dvě přilby HPS 
7000, svítilny PX 1 ledkové, šest párů gumových rukavic, dvoje prsačky i s obaly, dva suché obleky 
Agama, sportovní proudnice pro mladé hasiče, stabilizační vzpěry LUKAS, nehodová clona, 
radiostanice do nového auta a další drodný materiál, potřebný k činnosti jednotky při zásazích. Při 
pracech v hasičárně naši členové odpracovali  850 hodin  71 dnech. Loni nám technika najezdila tyto 
kilometry:  Liazka 287 km a 7,7 Mth, Avie DA 12 A31 127 km a 1 Mth, Ford tranzit 2425 km.  
Za všemi zmíněnými činnostmi je obrovské množství práce, kterou naši členové každý rok odvedou. 
Věřím, že i přes hektické tempo dnešní doby si najdou naši hasiči dostatek času na to, aby se mohli 
věnovat práci pro náš sbor. Všem, kteří se jakkoliv podílí na činnosti a propagaci našeho sboru 
děkuji z celého srdce.   Děkuji za pozornost 
 

3. Zpráva starosty sboru 
Sestavil: Stanislav Jemelík 

Sestry a bratři, dámy a pánové, vážení přítomní. Bilancování roku 2021 je opět jako v roce 
předchozím zcela netradiční a pokračuje v boření dlouholetých zvyklostí a tradic v činnosti 
radslavského hasičského sboru. Epidemiologická situace a vyhlašovaná opatření proti šíření nemoci 
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COVID-19 opět změnila naše plány, umožnila nám realizovat jen některé obvyklé aktivity, zejména 
ve vazbě na veřejné akce. Neznamená to však, že bychom zaháleli nebo neměli co dělat. Projděme si 
tedy postupně celý rok 2021.  
Zahájili jsme jej tradičně novoročním výstupem na Helfštýn, respektive k jeho branám, neboť i tato 
akce podléhala omezením. Hlavní skupina již tradičně k hradu mířila z Hranic, další se přidaly po 
jiných trasách až u něj. Nechybělo ani opékání nad lomem s návratem přes Kudlov. Zcela logicky tak 
nedošlo ani na Hasičský bál v jakékoliv možné podobě. Stejný osud podkal i stále odkládaný 19-tý 
ročník noční soutěže hasičské všestranosti Radslavská přilba a tradiční oslavu sv. Floriána. 12. 
června jsme v tomto sále uskutečnili VH sboru, která v ten okamžik nahradila, jak Štěpánskou VVH, 
tak i Floriánskou VH, proběhla bez pozvaných hostů a zrekapitulovala dění od poslední VVH v roce 
2019.  Schválením usnesení sbor naplnil potřebné zákonné náležitosti fungování našeho spolku. I 
další schůzová činnost byla velmi omezená. Uskutečnila se jen dvě jednání Aktivu okrsku Pavlovice. 
Výbor se v průběhu roku sešel sedmkrát. Shromáždění představitelů sborů okresu Přerov bylo 
zrušeno, proběhlo však setkání Aktivu zasloužilých hasičů, kterého se 27. srpna v Radíkově 
zúčastnili tři naši ocenění členové. Na jednání byla rovněž zabezpečena doprava členů z okolních 
sborů naším DA Ford tranzit. Stejná situace se opakovala při družební návštěvě okresní hasičské 
Bardějovské delegace ve dnech 15-17. října. V průběhu roku byla zajišťována i doprava pro 
mládežnický tým SK Radslavice.  
První a jak se následně ukázalo jedinou veřejnou akci sboru se stalo Hasičské odpoledne se soutěží 
ručních koňských stříkaček. Byl to její jubilejní dvacátý ročník a i z dnešního pohledu jej lze 
hodnotit veskrze pozitivně. Na start se postavilo 6 soutěžních týmů, které poměřily své síly s pomocí 
4 krásných historických strojů. Kromě již dříve použitých disciplín, požární útok s překážkovou 
dráhou a doprava vody plněním sudu, byla přidána silová disciplína na délku dostřiku. Až při ní si 
mnozí účastníci tohoto typu soutěže uvědomili fyzickou náročnost čerpání vahadlovou stříkačkou a 
zpětně jistě ocenili naše předchůdce, kteří v takovémto rytmu museli likvidovat požáry celých 
rozsáhlých objektů. Putovní cena tentokrát zamířila do hasičské zbrojnice v Zašové. Následně došlo i 
na netradiční víceboj, jehož otevřenost pro nehasičské týmy přivedla na kolbiště vícečetnou směsici 
týmů. I zde proběhly tři disciplíny a vavřín vítězství si vybojovali hasiči ze Šišmy. Pro nejmenší byl 
v areálu k dispozici skákací hrad. Na podporu akce přispělo reklamní umístění dvou manipulátorů 
firmy BobCat. Naše občerstvovací stánky v areálu zústaly v provozu i při večerním promítání 
obecního kina. 10 uniformovaných hasičů podpořilo korporativní účastí obecní oslavu 28. října. Byl 
zabezpečen vlajkový doprovod i položení pamětního věnce. Zástupci sboru se v rámci okrsku 
zapojili do celostátní piety za dva bratry hasiče, zemřelé při výbuchu rodinného domu v Koryčanech. 
Naši hasičské zbrojnici při této příležitosti „ozdobila“ černá vlajka. Již v únoru však zavlála na 
počest naší zesnulé sestry Štěpánky Hrabalové, kterou jsme 27. února doprovodili v její cestě 
poslední. Do života sboru však zasáhly i radostnější události. Hned tři naši členové Michal Gadlena, 
Standa Jemelík a Michal Rakovan se rozhodli vlézt do chomoutu. V případě Standy a Raka to byla 
asistence se vším všudy – zapíjení svobody se stavbou slavobrány i zatahování na svatbě. Již 
neuvěřitelných 25 let pak společně oslavili Kuba Janáček a Jarmila Svozílková. Akce možná byla 
základem vzájemné spolupráce při restartu činnosti kolektivu MH, který se po novém náboru rozrostl 
o 7 členů a 12. září první schůzkou odstartoval další, věřme, že dlouhou a úspěšnou etapu své další 
existence. K 31. prosinci náš sbor čítal 119 členů. V oblasti preventivní činnosti jsme nemohli 
spoléhat na veřejné akce. Po více než dvou letech se však do prostoru HZ vrátila naše vývěsní 
skříňka, jejímž prostřednictvím je široká veřejnost i členové informováni o dění ve sboru a rovněž 
varování před riziky a nebezpečním života ve vazbě na požární ochranu. Stejnou či ještě širší službu 
pak poskytují elektronická média – naše webová stránka a facebook. Také se uskutečnila každoroční 
kontrola RHP. Zejména pro reprezentační potřeby byla, jako každoročně, vypálena hasičská 
slivovice. Návštěva podzimního veletrhu Pyros byla pro zástupce našeho sboru příležitostí k oprášení 
Covidem vychladlých sponzorských vazeb na výrobce a prodejce požární techniky a vybavení.  
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Financování sboru vylepšily, dar od Vladimíra Hrabala, už zmíněná reklama od firmy BobCat, 
příspěvek obce Radslavice, dotace na MTZ MH, čerpaná přes OSH Přerov a grant od Povodí Moravy 
ve výši 34.500,- Kč. V samém závěru roku pak dorazila příznivá zpráva o schválení naší druhé 
žádosti v Hasičském fondu Nadace Agrofert ve výši podpory 45tis. Kč na pořízení AED. Celkové 
příjmy za rok 2021 činily 103.753,49 Kč, výdaje pak 118.149,80 Kč. Sbor se naopak příspěvkem 
2000,- Kč okrsku Pavlovice podílel na zakoupení časomíry na požární útok. K 31. prosinci byla 
provedena inventarizace majetku sboru, jehož účetní hodnota činí 1,232.766,58 Kč. Představitelé 
sboru připravovali podklady pro čerpání dotací v oblasti PO pro obec Radslavice. Jednotka takto 
získala 37 000 v programu na OP, zásah, vybavení a opravy JSDHO  a 85. 236,- Kč jako náhrady za 
uskutečněné výjezdy mimo území obce. Takto získané prostředky byly využity k doplnění výzbroje 
nové CAS 20 SCANIA.  
Konečně dění kolem pořízení nové cisterny představovalo značný díl administrativní i technické 
činnosti několika členů sboru pod vedením Jirky Vyňuchala a samozřejmě s přispěním pracovníků 
obce. Již koncem roku 2020 byla zahájena jednání s hlavními výrobci hasičských nástaveb, spojená 
s prohlídkou jejich prací. Základní kolečko bylo završeno v lednu 2021 prohlídkou cisterny 
z Tovačova a jednáním s obchodním zástupce firmy Kobit Slatiňany. Ta se nakonec stala vítězem 
výběrového řízení vyhlášeného 17. května, vyhodnoceného o měsíc později a schváleného 
Zastupitelstvem obce Radslavice na zasedání dne 28. června.  Poté následoval podpis smlouvy a 
samotná výroba vozidla. Během ním se uskutečnily 4 kontrolní dny při níž zástupci sboru sledovali 
postup prací na stavbě cisterny. Všemu však předcházela celá řada schůzek, při níž byly nejprve 
projednávány technické podmínky vozu, následně detailní uložení výzbroje v jednotlivých skříních 
spojené i s další prohlídkou cisteren v Hustopečích nad Bečvou a stanici HZS v Lipníku. Vlastní 
cestou v koordinaci Jirky Vyňuchala šly administrativní úkony dotace a legalizace vozidla jako byla 
registrace akce, výběrové řízení se všemi náležitostmi, registrace vozidla, vyřízení vyjímky 
z pojištění, uzavření havarijního pojištění, vyřízení mýtné jednotky a spousta dalších. V průběhu 
roku již také byla vedena jednání o dalším osudu uvolněné CAS K24 Liaz. Z hlediska pracovních 
činností byla zejména první polovina roku spjata s dokončováním úprav HZ. Byly zapraveny špalety 
vrat, pokračovaly práce na malování, vyklízení a zpětné uložení všech věcí. Po dlouhé řadě let došlo 
i na nové nátěry betonových podlah. Naším příspěvkem historii bylo předání dřevěného výsuvného 
žebře do hasičského muzea v Čechách pod Kosířem. V podstatě neexistující sportovní činnost se 
projevila i absencí florbalových sobot, ale bylo alespoň odehráno tradiční silvestrovské utkání 
svobodní, ženatí, které asi k všeobecné spokojenosti skončilo nerozhodným výsledkem. 
Pokračující Covidová omezení redukovala i v roce 2021činnost sboru. Dařilo se plně a v celém 
rozsahu zabezpečit činnost JSDHO a značné úsilí bylo vloženo do prací v hasičské zbrojnici. Věřím, 
že s odchodem covidové pandemie přijde nový zájem i chuť našich členů podílet se aktivně na dění 
ve sboru. Všem, kteří i za nepříznivých okolností roku 2021 přiložili svou ruku k dílu, patří velké 
poděkování. Všem nám přeji lepší rok 2022.  
 

V Radslavicích dne 15.5. 2022 

                                                                                          Stanislav Jemelík 
                                                                                             starosta sboru 
 
 


